
 
 

 

 

Zápis ze 103. schůze VV ŠSČR 

Praha, 24. listopadu 2015 
 

Přítomni: Viktor Novotný, Marek Vokáč, Rostislav Svoboda, Jiří Havlíček, Jan Malec, Petr Pisk 

 

Hosté: František Štross (generální sekretář ŠSČR), Jan Kolašín (sekretář ŠSČR), Milan Petras (sportovní 

sekretář ŠSČR), Trang Nguyenová (administrativní pracovnice ŠSČR), Martin Petr (předseda KMK), Jan 

Židů (předseda SKŠ), David Kaňovský (TRM) 

 

1. Zahájení, určení zapisovatele a ověřovatele 
zápisu 

 

Schůzi zahájil v 13:25 předseda V. Novotný. Zapisovatelem byl určen František Štross, ověřovatelem 

Viktor Novotný. 

 

2. Schválení zápisu ze 102. schůze VV ŠSČR   
 

Usnesení 103/1: VV ŠSČR schvaluje zápis ze 102. schůze VV ŠSČR. 

 

Příloha 1: Zápis ze 102. schůze VV 
 

3. Schválení programu 103. schůze VV ŠSČR 
 

  Bod programu Předkladatel 
1 Zahájení, určení zapisovatele a ověřovatele zápisu V. Novotný 

2 Schválení zápisu 102. schůze VV ŠSČR V. Novotný 

3 Schválení programu 103. schůze VV ŠSČR V. Novotný 

4 Zpráva předsedy ŠSČR V. Novotný 

5 Potvrzení usnesení per rollam F. Štross 

6 Zpráva sekretariátu F. Štross 

7 Zpráva předsedy OK F. Štross 

8 Kontrola úkolů F. Štross 

9 Rozpočet ŠSČR 2016 F. Štross 

10 Zpráva hospodáře R. Svoboda 



 
 

 

 

11 Zpráva předsedy KMK M. Petr 

12 Změna webu ŠSČR J. Havlíček 

13 Zpráva předsedy KM J. Havlíček 

14 Zpráva předsedy TMK M. Vokáč 

15 Zpráva předsedy STK J. Malec 

16 Zpráva předsedy LK V. Novotný 

17 Různé   

18 Závěr   

 

Vzhledem k chybějícím podkladům ke Zprávě předsedy KR bylo dohodnuto stáhnout tento bod 

z programu. 

 

Usnesení 103/2: VV ŠSČR stahuje bod Zpráva předsedy KR z programu schůze. 

 

Usnesení 103/3: VV ŠSČR schvaluje program 103. schůze VV ŠSČR.  

4. Zpráva předsedy ŠSČR 

Zprávu předsedy uvedl V. Novotný. 

Aktivity předsedy 

Nadále jsem aktivní v rámci komise ČOV pro neolympijské sporty. Aktuálně mj. debatujeme 

zastoupení šachu v Olympijském parku Rio-Lipno.  

3. 11. jsem se účastnil společně s Milanem Petrasem konference Stát a právo v Senátu ČR. Pro ŠSČR 

byla asi nejpodstatnější informace k výhledu financování sportu z výnosů kurzových sázek a číselných 

loterií, které by ještě příští rok mělo jít přes ČOV, od roku 2017 počítá MF s tím, že tyto peníze vybere 

do státního rozpočtu a navýší o ně výdaje MŠMT na sport. Návrh příslušného zákona prošel již 

Sněmovnou, odvod se navýšil z 20 % na 23 %. V Parlamentu jsou navíc další návrhy k tomuto zákonu. 

V rámci skupiny profesionalizace ŠSČR jsme s kolegou prezidentem Lamserem navštívili poradenskou 

společnost Deloitte, kde jsme debatovali možnost využití konceptu As One pro ŠSČR a řešení 

personálních otázek naší dobrovolnicko-profesionální organizace.  

4. 11. jsem se zúčastnil Porady předsedů svazů ČUS. Předseda ČUS JUDr. Jansta lobbuje za vznik 

samostatného ministerstva sportu, aby sport měl zastoupení ve vládě a nebyl politiky odsouván na 

vedlejší kolej.   

Účastnil jsem se předávání Cen Salo Flohra, kde jsem obdržel ocenění za přínos šachu. Cenu letos 

obdrželi mj. i prezident ŠSČR Jan Lamser či člen VV ŠSČR a náš dlouholetý delegát u FIDE a ECU Petr 



 
 

 

 

Pisk. S organizátory debatujeme o oslavách 110. narození Věry Menčíkové – Stevensonové, které 

proběhnou v příštím roce. 

17. - 18. listopadu jsem byl v Bratislavě na setkání s prezidentem SŠZ Františkem Jablonickým. 

Debatovali jsme o zájmu GM P. Michalíka o přestup do ŠSČR (především o odstupném pro SŠŽ), 

spolupráci v různých oblastech, mj. slovenské účasti na Mitropě, účasti ČR na Olympiádě mládeže do 

16 let v Tatrách, turnaji 3 zemí (společně s Rakouskem) aj.  

20. listopadu jsem v Poslově Mlýně dekoroval vítěze MČR juniorek a Polofinále MČR juniorů do 18 a 

20 let. 

Usnesení 103/4:  VV ŠSČR kooptuje s účinností od 16. 11. předsedou STK Ing. Jana Malce.  

Usnesení 103/5:  VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy. 

      

5. Potvrzení hlasování per rollam 

VV ŠSČR potvrzuje hlasování učiněná per rollam: 

Usnesení 103/6: VV ŠSČR schvaluje smlouvu s ECU a AVE-KONTAKT s.r.o. o pořádání ME mládeže 

2016 a pověřuje předsedu ŠSČR Viktora Novotného podpisem smlouvy. 

Usnesení 103/7: VV ŠSČR schvaluje propozice MČR v bleskovém šachu 2015. 

 

6. Zpráva sekretariátu 
 

F. Štross předložil zprávu sekretariátu za uplynulé období. 

 
Do konce října bylo hlavní náplní práce sekretariátu vypracovávání žádostí o dotace MŠMT. Za ŠSČR 
byly podány žádosti v programech I, II, IV, V, VI a X. Oddíly ŠSČR byly na webu a pomocí emailů 
pravidelně informovány a instruovány ohledně možností a novinek v programu VIII. 
 
M. Petras provedl analýzu vlivu jednotlivých soutěží na výpočet úspěšnosti od MŠMT.  
 
Na MŠMT byl zaslán výkaz výsledků z MS v bleskovém a rapid šachu jednotlivců a z MS mládeže. 
 
Byly vypracovány a zveřejněny propozice k MČR v bleskovém šachu a probíhá intenzivní příprava celé 
akce. Na Prahu 13 byla podána žádost o podporu. Praha 6 bohužel akci finančně nepodpoří. 
 
J. Kolašín se v Ústí nad Orlicí zúčastnil schůzky s Martinem Šmajzrem a zástupcem Baader Computer, 
kde byly předány informace potřebné k tvorbě nové databáze ŠSČR. 



 
 

 

 

 
Sekretariát navštívili zástupci firmy nabízející zážitky. Chtějí vymyslet šachový projekt, mluvili o 
trénincích mládeže, partiích s velmistry apod. 
 
Na facebooku byla spuštěna videosoutěž, která má velký úspěch. Přibylo zhruba 80 fanoušků stránky 
ŠSČR, dosah příspěvků přesáhl 10.000, jedno video má již přes 4.500 zobrazení. 
 
J. Kolašín zaktualizoval web tht Extraligy na novou sezónu a ze zápasů v Praze pořídil fotky a videa. 
 
J. Kolašín natočil pilotní díl „Korespondenční partie osobností“ s Janem Lamserem. 
 
Do ankety Juniorský sportovec roku 2015 pořádané Českou nadací sportovní reprezentace byli 
nominováni Matyáš Marek (6. místo na MS H18) a Martin Blahynka (7. místo na ME H18). 
 
M. Petras se zúčastnil školení o Bezpečnosti a ochraně zdraví při práci a o Požární ochraně 
pořádaném ČUS a následně proškolil ostatní zaměstnance sekretariátu. 
 
Množí se dotazy od oddílů ohledně zápisu do spolkového rejstříku, změny stanov dle NOZ a založení 
spolku. 
 
Probíhá kontrola plnění smluv 2015, aktualizace a urgence. 
 
Proběhlo administrativně náročné vyúčtování ME mládeže 2015 a MS mládeže 2015. 
 
Probíhá proplácení více než stovky faktur Projektu podpora šachových oddílů a kroužků. 
 
Na FIDE byla zaslána žádost Jana Petra o přidělení titulu FM, která byla následně kladně vyřízena. 

Na zápasy tht Extraligy v Lysé nad Labem byly zapůjčeny online šachovnice. 

Probíhá komunikace s maďarskou stranou k rozběhnutí projektu Learningchess. Již se začíná 

s překladem prvních lekcí. 

Byly vypracovány osvědčení pro trenéry T4 PŠS Praha září 2015 a T3 PDŠS + KHŠS Pardubice červenec 
– září 2015 včetně předání seznamu k zápisu do databáze členů. 
 
Diskuze: F. Štross navrhl zvýšení platu M. Petrasovi po uplynutí tříměsíční zkušební doby a dále roční 
odměny pracovníkům sekretariátu ve výši 50 % jejich základního platu. V. Novotný navrhl stejnou 
odměnu i pro gen. sekretáře. 
 
Usnesení 103/8: VV ŠSČR schvaluje M. Petrasovi nový měsíční mzdový výměr ve výši 21.000 Kč. 
 
Usnesení 103/9: VV ŠSČR schvaluje mimořádnou odměnu J. Kniezkové, J. Kolašínovi, M. Petrasovi, T. 
Nguyenové a F. Štrossovi ve výši 50 % jejich základního měsíčního platu. Odměna bude vyplacena ve 
mzdě za měsíc listopad. 
 



 
 

 

 

Usnesení 103/10: VV ŠSČR bere na vědomí informace ze sekretariátu. 

 

7. Zpráva předsedy OK  
 

F. Štross informoval o zprávě Organizační komise. 

 

Do databáze ŠSČR byli zahrnuti nově proškolení trenéři a rozhodčí. 
 
Podzimní fakturu ještě neuhradilo 24 oddílů. 
 
V příloze je aktuální stav registrace cizinců a přehled krajských příspěvků, které se budou v prosinci 
proplácet do jednotlivých krajů. 
 
Počet delegátů na Konferenci ŠSČR 2016 
Na základě počtu aktivních členů jednotlivých KŠS k 31. 10. by se měl stanovit počet delegátů pro 
Konferenci ŠSČR 2016. V příloze je tabulka s počtem aktivních členů jednotlivých krajů k 31. 10. 2015 
a od toho odvozený počet delegátů dle ustanovení Organizačního řádu ŠSČR a Stanov ŠSČR. 
  
Usnesení 103/11: VV ŠSČR stanovuje počet delegátů pro Konferenci ŠSČR 2016 na základě stavu 
členské základny k 31. 10. 2015. 
 
Usnesení 103/12: VV ŠSČR schvaluje předložený počet delegátů pro Konferenci ŠSČR 2016. 
 
Usnesení 103/13: VV ŠSČR schvaluje termín a místo Konference ŠSČR na 27. 2. 2016 v Hotelu Slunce 
v Havlíčkově Brodě. 
 
Usnesení 103/14: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy OK. 
 
Úkol 103/1: Vložit do webové sekce Konference tabulku s počtem delegátů pro Konferenci ŠSČR 2016 
– sekretariát. 
 
Úkol 103/2: Poslat v prosinci na KŠS krajské členské příspěvky - sekretariát. 
 
Příloha 2: Registrace cizinců 2015 
 
Příloha 3: Krajské členské příspěvky 1. 5. – 30. 9. 2015 
 
Příloha 4: Aktivní členové KŠS k 31. 10. 2015 
 

8. Kontrola úkolů 
 



 
 

 

 

F. Štross informoval o průběžném plnění úkolů. 

 

Usnesení 103/15: VV ŠSČR bere na vědomí kontrolu úkolů. 

9. Rozpočet ŠSČR 2016 
 

Na základě požadavků předsedů komisí a sekretariátu zpracoval R. Svoboda první variantu rozpočtu 

ŠSČR pro rok 2016. V této verzi rozpočtu předložené VV nebyly požadavky komisí upravovány. 

Hospodářský výsledek dle tohoto návrhu je - 1.400.000 Kč. Příjmové položky vycházejí ze skutečnosti 

roku 2015. A to jak u položek menších či významných závislých na rozhodnutí svazu (členské 

příspěvky), tak i u hlavních příjmových položek, kterými jsou dotace z MŠMT v programech I, II, V. 

Součástí podkladů pro přípravu rozpočtu pro jednotlivé členy VV byl i stav hospodaření ŠSČR k 12. 11. 

2015. 

Před zahájením projednávání rozpočtu byla přijata koncepce, že s ohledem na významné akce 

příštího roku (Mitropa cup a ME v Praze, MS v Mariánských Lázních) bude rozpočet koncipován jako 

mírně ztrátový. Při projednávání návrhu rozpočtu ve VV byly některé položky podrobně diskutovány, 

část z nich upravena během schůze. Stávající stav rozpočtu je ve ztrátě 910 tis. Kč.  

Některé položky rozpočtu je ovšem nutno ještě dopracovat (např. rozpočet pro účast na ME mládeže 

v Praze, projekt šachy do škol apod.). Jednotlivý předsedové komisí příslušné úpravy zašlou hospodáři 

do 20. prosince.  

Usnesení 103/16:  VV ŠSČR ukládá hospodáři ŠSČR zapracovat projednané úpravy do návrhu rozpočtu 

na rok 2016. Dále mu ukládá projednat a upřesnit s komisemi některé otevřené kapitoly a položky 

rozpočtu a zapracovat je do návrhu rozpočtu a ten předložit na 104. schůzi VV ŠSČR.  

Úkol 103/3: Zapracovat projednané úpravy do návrhu rozpočtu na rok 2016 – R. Svoboda. 

Úkol 103/4: Projednat a upřesnit s komisemi některé otevřené kapitoly a položky rozpočtu a 

zapracovat je do návrhu rozpočtu předkládaného na 104. schůzi VV ŠSČR – R. Svoboda. 

Úkol 103/5: Vypracovat konkurz na manažera ŠDŠ s tím, že každý uchazeč předloží svou vlastní 

koncepci projektu - KM. 

Příloha 5: Stav hospodaření ŠSČR k 12. 11. 2015 

 

10. Zpráva hospodáře  
 

R. Svoboda předložil a okomentoval svou zprávu. 



 
 

 

 

 

Stav účtů a pokladen k 20. 11. 2015 
 Bankovní účet GE: 7.563.625,40 Kč 

Bankovní účet ERA – ČOV: 3.288.955,22 Kč 

Bankovní účet ERA – zasilatelství: 92.101,34 Kč 

Pokladna Praha, korunová: 24.593 Kč 

Pokladna Ostrava, korunová: 13.625 Kč 

Pokladna Praha, eurová: 18.024,86 Kč 

Termínovaný účet, JaT: 2.568.987,41 Kč 

Termínovaný účet, Artesa: 2.579.498 Kč 

Běžný účet, Artesa: 0,92 Kč 

Celkem 16.149.411,15 Kč 

 
Finanční situace svazu je velmi dobrá. Ovšem aktuální stav kapitálu ŠSČR se ke konci roku sníží. 

Předpokládané příjmy tohoto roku jsou téměř zcela realizovány. Očekávali jsme pouze poslední 

splátku výnosu z loterií pro letošní rok. Podle informací ČOV se její výše dá předpokládat cca na 

úrovni 80 až 90 procent splátky třetí, tedy cca 850 až 950 tis Kč. Její platba bude ovšem na svazy 

realizována s největší pravděpodobností až v roce 2016 a podle výkladu, který má ČOV, není pro dar 

možné uplatit časové rozlišení, a proto bude tato platba zahrnuta pravděpodobně až do hospodaření 

roku 2016 a na hospodaření tohoto roku nebude mít vliv.  

Na straně výdajů se bude na konci roku realizovat řada významných plateb, mimo jiné 1,0 mil Kč 

v projektu Podpora oddílů a kroužků, vyúčtování dotace KCTM, druhá faktura FIDE, MČR v bleskovém 

šachu, doplatek smluv s reprezentanty, kauce FIDE a ECU za ME mládeže a MS seniorů, MČR v blesku, 

vyúčtování dotací v programu IV a V a dále běžné provozní výdaje.  

Dle prognózy, kterou jsem si vypracoval, skončí hospodaření Šachového svazu v roce 2015 

přebytkem.  

Vyúčtování dotací z jednotlivých programů MŠMT a dotace ČOV  

Byla provedena analýza vyúčtování programů 1, 2, 4 a 5. 

 

V letošním roce se z Programu IV vyúčtovávají dotace poskytnuté Tatranu Poštovná a SK Staré Město. 

Vyúčtování byla svazu předložena v termínu a budou svazem proplacena.  

Vyúčtování dotací z programů 1 a 2 s ohledem na jejich nízkou výši není nijak problematické. Dotace 

z programu V je letos poskytnuta jen Sdružení korespondenčních šachistů, které její vyúčtování dosud 

nepředložilo.  

Projekt Podpora šachových oddílů a kroužků a dotace Krajským tréninkovým centrům mládeže bude 

uhrazena z vázaného účtu, na který je zasílán dar ČOV (podíl na výtěžku ČOV od sázkových 

společností).   



 
 

 

 

Různé 
Byly vytištěny složky Šachového svazu pro ukládání dokumentů. 
  

Byl vytištěn poslední 7. díl pracovního sešitu. 

 

Usnesení 103/17: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu hospodáře. 

11. Zpráva předsedy KMK 
 

Zprávu KMK okomentoval M. Petr. 

 

Zpravodajství  

Mirkovi Langerovi se podařilo do Branek, bodů, vteřin zařadit pěknou reportáž ze Šachového vlaku. 

Do zpravodajství tyden.cz se dostaly dva šachové články – o Šachovém vlaku a jak Carlsen vyjadřoval 

emoce během bleskového MS v Berlíně. 

 

Videosoutěž 

Zúčastnilo se 12 soutěžících, kteří poslali celkem 16 videí. Videa mají velmi pěknou úroveň. Právě 

probíhá hlasování veřejnosti na svazovém FCB, na začátku prosince odborná komise vybere 3 vítěze. 

 

Zakoupení kamery 

Šachový svaz má novou kvalitní kameru Sony. Honza Kolašín natočil přednášku Pavla Šimáčka na MČ 

mládeže a extraligový dvojzápas v Praze. Přednáška je umístěná na svazovém Youtube kanálu. Pak 

kamera cestovala na ME družstev na Island, odkud máme zásluhou Kristýny Havlíkové a Petra Háby 

celou řadu záběrů. Některé z nich se objeví v příštím dílu V šachu. 

 

Dobrovolníci 

Proběhl první kontakt dobrovolníků, kteří na sebe uvedli kontakt v letní anketě (celkem 7). Cílem je 

najít někoho, kdo by se o dobrovolnickou oblast staral, a vymyslet pro zúčastněné smysluplné 

zapojení. 

 

Speciál z MČR v blesku, výroční ceny 2015 

Speciální díl V šachu je schválený, na MČR v bleskovém šachu 19. prosince bude štáb ČT. Nominace 

na výroční ceny jednotlivými komisemi jsou již vyhotoveny. 

 

Usnesení 103/18: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy KMK. 

 

Příloha 6: Monitoring médií říjen 2015 

 



 
 

 

 

12. Změna webu ŠSČR 
 

Informace o aktuální situaci se změnou webu předložil J. Havlíček. 

 

V projektu nového webu ŠSČR jsou práce na grafické části dočasně zastaveny a čeká se na podklady 

z nové svazové databáze. Již je ale možné připravovat statický obsah některých stránek.  

Vypracoval jsem zadání pro novou svazovou databázi, kde jsou uvedeny nové funkce oproti stávající 

databázi. Došlo ke schůzce mezi zástupcem Baader Computer a panem Šmajzrem za účasti zástupce 

ŠSČR pana Kolašína. Vyjasnily se kompetence aplikací pana Šmajzra a nové svazové databáze včetně 

komunikace mezi nimi. Pan Šmajzr předal datové struktury pro komunikaci mezi aplikacemi 

společnosti Baader Computer a ta aktualizovala znění smlouvy o dílo. V té zohlednila změny 

v termínech a reagovala na konkrétní zadání. Ke změně cenové nabídky nedošlo. 

Vzhledem k tomu, že je zadání nyní konkrétní a je navázána spolupráce s panem Šmajzrem, 

doporučuji projekt schválit a práce na svazové databázi konečně zahájit.  

Přikládám návrh smlouvy s Baader Computer, zadání, které jsem vypracoval a technickou specifikaci, 

která již obsahuje hrubý datový model nové svazové databáze. 

Diskuze: Vzhledem k drobnějším připomínkám ke smlouvě bylo dohodnuto, že bude schvalována per 

rollam po vyjasnění všech připomínek. 

Usnesení 103/19: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu o změně webu ŠSČR. 

Úkol 103/6: Zajistit uzavření smlouvy s Baader Computer s.r.o. – sekretariát. 

Příloha 7: Technická specifikace databáze pro nový web ŠSČR 

Příloha 8: Zadání databáze ŠSČR 

Příloha 9: Smlouva o dílo 

13. Zpráva předsedy KM 
 

Zprávu předsedy KM okomentoval J. Havlíček. 

 

Soutěže 

Proběhla Mistrovství Čech do 12 až 16 let v Harrachově a do 8 až 10 let v Doksech a Mistrovství 

Moravy a Slezska do 10 až 16 let v Koutech nad Desnou. Jak na MČech, tak na MMaS proběhly 

schůzky s trenéry. Zatímco na Moravě není zájem o změny, v Čechách je situace příznivější. Tato 

situace je důsledkem toho, že se s trenéry celá léta vůbec nepracuje, nejsou vzděláváni jak po stránce 



 
 

 

 

šachové, tak po stránce pedagogické a především po stránce motivační. Klubové trenéry tak z drtivé 

většiny zajímají jen jejich krátkodobé klubové zájmy a koncepční dlouhodobá práce s jejich svěřenci 

jde stranou. Stejně tak se nikdo systematicky nezabývá motivací mladých šachistů dělat 

profesionálně šachy a neprobíhá ani komunikace s rodiči. Těmito otázkami bychom se měli vážně 

zabývat, jinak zůstaneme u amatérismu a průměrnosti. 

Ocenění za práci s mládeží 

Komise mládeže navrhla kandidáta na Ocenění za práci s mládeží za rok 2015.  

MČR družstev mladších žáků je v současné době prestižní krátkodobou soutěží, kde se dají měřit 

výsledky práce v jednotlivých střediscích. Bohužel to není zcela vypovídající. Skutečný seriózní pohled 

znehodnocuje jednak možnost startu hosta a dále přestupní termín od 1. 5., kde dochází k řadě 

účelových přestupů. Zakázání hostování v této soutěži a posunutí přestupního termínu na období od 

1. 7. by zajistilo daleko větší hodnověrnost této soutěže. 

Projekt Podpora šachových kroužků 

Přikládám soubor „Podpora kroužků – Statistika“, kde jsou uvedeny podrobné údaje za všechny roky 

existence projektu ve dvou listech. V roce 2015 došlo k dalšímu navýšení zapojených klubů i aktivních 

žáků. Nárůst není tak vysoký jako v uplynulém roce, 291 žáků oproti 436 žáků v roce 2014, ale je 

třeba chápat, že naše kluby mají omezené trenérské kapacity a nárůst nemůže být stále tak strmý.  

Pro rok 2016 navrhujeme ponechat finanční částku ve stejné výši. Kvůli požadavkům MŠMT musíme 

kritéria projektu zpřísnit na 4 účasti. Díky tomu patrně dojde v roce 2016 ke zmenšení počtu klubů a 

mladých šachistů, kteří tyto podmínky splní, ale jiná cesta není. Ponechání částky 1.000.000,-Kč 

v projektu by mělo být i nadále dostatečně motivující. Do započitatelných turnajů navrhujeme zařadit 

i turnaje v praktickém šachu (Openy, FIDE Openy), aby nám starší ročníky kvůli získání bodu za účast 

neobjížděly rapidy. 

Projekt Šachy do škol 

Od pana Hurty nemám ještě konečné informace, ale dle webu ŠSČR je ve školním roce 2015/2016 do 

projektu zapojeno 96 škol, z toho 15 škol vyučuje šachy jako povinný či nepovinný předmět. To 

znamená nárůst o 20 škol oproti předchozímu roku. Další nárůst zájmu škol lze očekávat po uvedení 

české verze maďarského výukového portálu do provozu. Již nyní mám velice příznivé ohlasy dětí na 

slovenské zkušební verze. 

Pro školní rok 2015/2016 navrhuje pan Hurta navýšit odměnu krajského manažera projektu ŠdŠ na 

5.000,-Kč v závislosti s jeho aktivitou. Vliv na výši odměny by měl mít prokázaný počet získaných škol 

krajským manažerem a dále zajištění uspořádání okresních kol Přeboru škol v kraji, samozřejmě 

se zohledněním podmínek v každém kraji. Provázat projekt ŠdŠ s Přebory škol považuji za velice 

důležité. Dále navrhuji zvážit, zda nezvýšit odměnu pro zapojené školy formou povinného či 

nepovinného předmětu na 5.000,-Kč (místo 15x 3.000,-Kč bychom zatížili rozpočet 15x 5.000,-Kč). To 

by myslím školy určitě ocenily a dramatický nárůst této formy výuky šachu nelze zatím předpokládat. 



 
 

 

 

Také navrhuji zachovat dotaci za školení lektorů v každém kraji (14x 3.000,-Kč). Protože máme již 

vytištěné všechny cvičebnice, můžeme zvýšit motivaci pro kraje pořádat okresní kola Přeborů škol 

částkou 10.000,-Kč/kraj (maximálně 14x 10.000,-Kč). Pak bychom mohli požadovat startovné 

v maximální výši 200,-Kč na družstvo a tím podpořit účast škol v přeborech. 

Dále pan Hurta navrhuje zaměstnat profesionální osobu, která by jezdila po školách a propagovala 

šachy. Toto mi nepřipadá dostatečně efektivní k počítaným vynaloženým nákladům. Pro moji 

generaci byli Fischer, Hort a Smejkal bozi a jen setkání s nimi bylo nade vše. Dnešní děti neví, kdo je 

Carlsen, Navara a neoslnil by je ani Karpov či Kasparov. Je to smutné, ale je to tak. Nicméně se 

domnívám, že jde o správnou ideu, jen bych ji realizoval jinak.  

Nejprve bych připravil několik marketingových materiálů, například prezentaci o přínosu šachové hry 

pro děti v PowerPointu a i v papírové formě. Zde by měly být citovány závěry ze studií z 

mezinárodních konferencí, které máme k dispozici. To bychom měli vždy u příležitosti nějakého 

dobrého výsledku publikovat v médiích, v učitelských novinách. 

Vybaven potřebnými materiály by pak měl mediální propagátor projektu cestovat po krajských a 

větších městech, kde by vždy bylo dojednáno jeho vystoupení před školskou komisí (před řediteli škol 

daného regionu) s tím, že by před nimi pohovořil o šachu. Ředitelé přece jen vnímají autority více než 

děti. Vlastní prezentaci by provedl někdo místní, kdo se umí vyjadřovat a dojednal by i patřičnou 

schůzku. Pak by mohla proběhnout simultánka na některé či některých školách. Vlastní průběh 

prezentace šachu by se sestával z 3 částí: 

1. Obecné marketingové informace dopředu připravené. 

2. Prezentace počeštěného výukového portálu včetně nabídky na vyškolení lektora (aby ředitelé 

viděli, že výuku šachu lze snadno zavést). 

3. Vystoupení mediálního propagátora projektu (šachová legenda – nejlépe šarmantní GM). 

Celá schůzka by měla trvat cca 30 minut, zasedání jsou většinou dlouhá a více prostoru nedostaneme. 

Samozřejmě se musí zajít dopředu za osobou odpovědnou za školství na radnici a schůzku 

předjednat. Místní osoba z šachového prostředí by pak navázala kontakt s řediteli místních škol a 

pokusila se s podporou vedení školy zavést ve škole výuku šachu (oslovit rodiče). 

Dále bych rád zapojil osobu, která by zjistila stav projektu ŠdŠ v okolních státech a monitorovala 

grantové výzvy z EU. Poté by připravila žádost o grant ve spolupráci s okolními státy. Tato osoba by 

pak byla financována ze získaných grantů. Také by se zúčastňovala zahraničních konferencí a 

navazovala příslušné kontakty a získávala pro nás materiály z těchto akcí. 

Určitou částku bych ponechal na podporu přípravy budoucích pedagogů na VŠ, aby na základních 

školách nemuseli působit profesionální kluboví trenéři. To je také záležitost směřující do budoucna. 

Vzdělávání trenérů 



 
 

 

 

Zde máme veliký dluh, který se nám momentálně velmi nevyplácí. KM ŠSČR by ráda realizovala 

alespoň 2x ročně setkání trenérů. Na tomto setkání by mělo být přednášeno atraktivní téma pro 

trenéry, pracujících povětšinou na úseku masového a výkonnostního šachu. 

Dalším tématem by měla být pedagogika, ale především metodika tréninku a motivace žáků k trvalé 

práci. Nejdůležitější částí by bylo vhodným způsobem ovlivňovat trenéry, aby mysleli převážně na 

šachový růst svých svěřenců, než na medaile. Toto se řadu let nedělalo, naši trenéři jsou v tomto 

směru nevzdělaní, a proto převládá u nich klubismus nad zdravým vývojem mladých šachistů. 

V tomto směr bych rád spolupracoval se všemi osobnostmi, jako je pan Gonsior a dalšími, kteří 

k tomu budou ochotní. Finanční náklady na rok 2016 odhaduji na 100.000,-Kč. 

Diskuze proběhla především k projektu Šachy do škol, řada z navrhovaných věcí se rozhodne až 

společně s návrhem rozpočtu. Vzdělávání trenérů je v gesci TMK.  

Usnesení 103/20: VV bere na vědomí zprávu předsedy KM. 

Úkol 103/7: Zajistit, aby se Přebor školních družstev v šachu objevil ve věstníku MŠMT pro další školní 

rok – sekretariát. 

14. Zpráva předsedy TMK 
 

Zprávu předsedy TMK předložil M. Vokáč. 

 

Reprezentační úsek 
Proběhlo ME družstev mužů a žen v Reykjavíku. Muži obhájili své nasazení a skončili na 12. místě, 

ženy obsadily 20. místo. Zpráva kapitánů bude k dispozici na další schůzi VV ŠSČR. 

Závěrečná zpráva Vlastimila Jansy o Světovém poháru 10. 9. – 5. 10. 2015 v Baku je v příloze. 

TMK zpracovala návrh rozpočtu TMK na rok 2016. 

Součástí návrhu rozpočtu je materiál Motivační projekty 2016. 

Návrhu rozpočtu TMK zahrnuje také již rozeslaný materiál „Chess Masters and Ladies návrh 

rozpočtu“ od Petra Piska. 

Mládež 
Ve dnech 24. října až 6. listopadu proběhlo MS mládeže v kategoriích od osmi do osmnácti let pro rok 

2015. Českou republiku v řeckém Porto Carras reprezentovalo 10 chlapců a 6 dívek. Nejlepšího 

výsledku dosáhl po vynikajícím výkonu FM Matyáš Marek, který byl trenérem reprezentace 

nominován do kategorie H18, přestože mohl hrát ještě i kategorii H16. Ziskem 8 bodů z 11 partií 

obsadil skvělé 6. místo a splnil také svou druhou normu mezinárodního mistra! 



 
 

 

 

Zprávu za reprezentační úsek mládeže podává RTM David Kaňovský v příloze. 

Závěrečná zpráva z ME mládeže 2015 v Poreči 20. 9. - 1. 10. 2015 v příloze. 

Závěrečná zpráva z MS mládeže 2015 v Porti Carras 24. 10. - 6. 11. 2015 v příloze. 

Finální verze rozpočtu ME mládeže 2015 v Poreči je v příloze. 

Reprezentační trenér mládeže připravil rovněž podklady pro rozpočet TMK 2016. Klíčovou akcí roku 

je ME mládeže v Praze, na kterou je celý rozpočet oblasti mládeže směrován. Podrobnější rozpočtový 

záměr ME mládeže 2016 je podán v příloze. 

V návaznosti na ME mládeže v Praze jsou zásadně redukovány rozpočtové nároky na MS 14-18 (také 

vzhledem k odstupu pouhých 3 dnů od konce ME mládeže je plánována redukovaná výprava 1 trenér 

+ po 1 reprezentantovi v H18 a D18, dalším „oprávněným“ účastníkům MS bude nabídnuta účast na 

ME v Praze) a rozpočtové nároky na v roce 2016 poprvé oddělenou soutěž MS kadetů 8-12 (zde 

rozpočet uvažuje jen s jedním trenérem/vedoucím výpravy s úmyslem minimalizovat rozsah výpravy 

a „oprávněným“ účastníkům MS nabídnout účast na ME v Praze).  

 
Projekt KTCM 
Proběhla schůzka krajských manažerů KTCM Pardubice 20. 11. 2015. 

Bylo provedeno vyhodnocení ukončených projektů – k proplacení doplatku byly schváleny projekty 

krajů: 

Praha –   doplatek  31.669 Kč 

Střední Čechy –  doplatek  38.234 Kč 

Liberec –   doplatek    1.931 Kč 

Pardubice –   doplatek 21.628 Kč 

Zlín –    doplatek 16.607 Kč 

Moravskoslezský -  doplatek 74.538 Kč 

Diskutovány byly parametry projektu KTCM pro rok 2016. Nejsou požadovány žádné principiální 

systémové změny. Bude upraveno financování projektu:  

Financování – leden záloha 15.000 Kč, duben/květen proti projektům doplatek na 60 % celkové 

dotace, po vyhodnocení zbytek dotace listopad/prosinec. 

Pro výpočet dotace bude zachována podoba z roku 2015 podle výsledků MČR mládeže 10-18. Výběr a 

kontrola práce manažera je úkolem vedení krajského šachového svazu. Je požadován koncepčně 



 
 

 

 

propracovanější výběr hráčů zařazených do tréninkových skupin. TMK ŠSČR zajistí rozšíření možností 

dalšího vzdělávání pro trenéry KTCM. Je třeba zlepšit informování o práci KTCM na webu ŠSČR i 

krajských svazů. Kontrolní testy budou provedeny cca v září přímo krajskými tréninkovými centry. 

Diskuze: Vzhledem k pokročilé hodině bylo ujednáno, že předložené téma Motivačních projektů bude 

projednáváno per rollam či na příští schůzi VV. 

Usnesení 103/21: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy TMK. 
 
Příloha 10: Zpráva ze Světového poháru 
 
Příloha 11: Motivační projekty 2016 
 
Příloha 12: Zpráva TRM za úsek mládeže 
 
Příloha 13: Závěrečná zpráva ME mládeže 
 
Příloha 14: Závěrečná zpráva MS mládeže 
 
Příloha 15: Finální rozpočet ME mládeže 2015 
 

15. Zpráva předsedy STK 
 

Zprávu STK uvedl J. Malec. 

 

Byly zahájeny všechny ligové soutěže družstev. 

 

Byl vyhodnocen konkurz na pořadatele MČR mužů a žen 2016 - bude se konat v rámci mezinárodního 

šachového festivalu Ostravský koník ve dnech 30. 4. - 8. 5. 2016, pořadatel Ostrava Chess, o. s. 

 

Byl vyhodnocen konkurz na pořadatele MČR juniorů a dorostenců 2016 - bude se konat v Koutech 

nad Desnou ve dnech 4. - 12. 3. 2016, pořadatel Šachový klub Světlá nad Sázavou, o. s. 

 

Ve dnech 14. - 20. 11. 2015 se v Doksech konalo polofinále MČR juniorů a MČR juniorek 2015; 

vyhodnocení akce zatím nebylo dokončeno. 

 

Usnesení 103/22: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu STK ŠSČR. 

 

16. Zpráva předsedy LK  

Zprávu předsedy LK okomentoval V. Novotný. 



 
 

 

 

 

LK se zabývala otázkou kontinuity komisí po volbách VV KŠS. Vzhledem k tomu, že legislativa ŠSČR 

tuto otázku výslovně neupravuje a výklad LK nebyl jednotný, doporučuje LK, aby si VV po svém 

zvolení tuto otázku výslovně vyjasnily. De lege ferenda je vhodné upravit tuto otázku v Organizačním 

řádu ŠSČR. 

 

Dále přikládám první vlnu restů LK z minulosti – dvě odůvodnění rozhodnutí z loňského roku a 

odpověď na dopis GM Poláka, kterou by měl projednat VV ŠSČR, kterému byl adresován. 

  

Usnesení 103/23:  VV ŠSČR schvaluje text odpovědi GM Polákovi. 

 

Usnesení 103/24:  VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy LK. 

 

Úkol 103/8: Odeslat vypracovaná odůvodnění LK – sekretariát. 

 

Příloha 16: Odpověď GM Polákovi 

 

17. Různé 
 

Termín a místo 104. a 105. schůze VV ŠSČR 

104. schůze VV ŠSČR se uskuteční 12. ledna v Praze od 13:30. Hlavním tématem bude příprava 

Konference ŠSČR 2016. 105. schůze VV ŠSČR byla naplánována na 9. února. 

 

18. Závěr 
 

V. Novotný poděkoval všem za trpělivost při dlouhém jednání a ukončil schůzi ve 22:00. 

 

 

.....................................          ..................................... 

Zapsal:  František Štross                                     Ověřil: Viktor Novotný 

 

Soupis nových úkolů: 

Úkol 103/1: Vložit do webové sekce Konference tabulku s počtem delegátů pro Konferenci ŠSČR 2016 
– sekretariát. 
Úkol 103/2: Poslat v prosinci na KŠS krajské členské příspěvky - sekretariát. 
Úkol 103/3: Zapracovat projednané úpravy do návrhu rozpočtu na rok 2016 – R. Svoboda. 



 
 

 

 

Úkol 103/4: Projednat a upřesnit s komisemi některé otevřené kapitoly a položky rozpočtu a 
zapracovat je do návrhu rozpočtu předkládaného na 104. schůzi VV ŠSČR – R. Svoboda. 
Úkol 103/5: Vypracovat konkurz na manažera ŠDŠ s tím, že každý uchazeč předloží svou vlastní 
koncepci projektu - KM. 
Úkol 103/6: Zajistit uzavření smlouvy s Baader Computer s.r.o. – sekretariát. 
Úkol 103/7: Zajistit, aby se Přebor školních družstev v šachu objevil ve věstníku MŠMT pro další školní 
rok – sekretariát. 
Úkol 103/8: Odeslat vypracovaná odůvodnění LK – sekretariát. 
 
Přílohy: 
 
Příloha 1: Zápis ze 102. schůze VV 
Příloha 2: Registrace cizinců 2015 
Příloha 3: Krajské členské příspěvky 1. 5. – 30. 9. 2015 
Příloha 4: Aktivní členové KŠS k 31. 10. 2015 
Příloha 5: Stav hospodaření ŠSČR k 12. 11. 2015 
Příloha 6: Monitoring médií říjen 2015 
Příloha 7: Technická specifikace databáze pro nový web ŠSČR 
Příloha 8: Zadání databáze ŠSČR 
Příloha 9: Smlouva o dílo 
Příloha 10: Zpráva ze Světového poháru 
Příloha 11: Motivační projekty 2016 
Příloha 12: Zpráva TRM za úsek mládeže 
Příloha 13: Závěrečná zpráva ME mládeže 
Příloha 14: Závěrečná zpráva MS mládeže 
Příloha 15: Finální rozpočet ME mládeže 2015 
Příloha 16: Odpověď GM Polákovi                            


